

October 2014

**Education and School Leadership Symposium 2015:
Save the Date
(Bildungs- und Schulleitungssymposium)**

Dear colleagues and friends

The next Education Symposium Switzerland and International School Leadership Symposium will take place on September 2-4, 2015 in Zug. Please save the date. We would be very happy if you are interested in participating in this venue. Further information will be sent later in November.

Below you find some first information:

1) Conference Theme

The Conference Theme 2015 is
«Excellence, Equality and Equity: Improving the Quality of Education for All»

You will find further information (which will be continuously updated) at:
www.educationsymposium.net/en/program/overview/

2) Plenary and Parallel Programme

The theme will be dealt with in the plenary programme as well as in the parallel programme.

The parallel programme furthermore has the following strands:

- Classroom Development
- Staff Development
- Organization Development and Knowledge Management
- Quality Management
- Cooperation and System Leadership
- Diversity Management
- Health
- School Turnaround
- Professionalization of School Leaders
- Architecture and Education
- Culture and Education

You will find further information (which will be continuously updated) at:
www.educationsymposium.net/en/program/main-conference/

3) Participants

For the Symposium 2015, it is a pleasure to welcome participants from various countries and various professional groups of the fields of research, education administration, support systems, education practice, and foundations.

At the last Symposium, 800 experts from 52 different countries were in Zug. If you take all the symposia combined, we have hosted around 2000 participants from 69 countries over the years.

You will find further information at:

www.educationsymposium.net/en/symposium/general-information/

4) Trailer

You will find a short video of the Symposium at:

www.educationsymposium.net/en/symposium/general-information/

5) Impressions of the former Symposia

You will find impressions (photos and videos) of the former Symposia at:

www.educationsymposium.net/en/symposium/pictures-and-movies/

6) Call for Proposal

The Call for Proposals will go out at the end of November. The deadline for the submission of a proposal will be March 8, 2015.

You will soon find further information at:

www.educationsymposium.net/en/registration-funding/registration-of-presentations/

7) Social, Cultural and Sightseeing Programme: Tour de Zoug and plenty further opportunities

Around the Symposium's sessions, there will be a rich offer of social, cultural and sightseeing activities. We will have national and international artists.

For the first time, the conference dinner will present itself as a "Tour de Zoug" with three locations in the city of Zug to enjoy a great meal and entertainment programme.

You will soon find further information (which will be continuously updated) at:

www.educationsymposium.net/en/program/entertainment-programme/

8) Cooperations

The Symposium is hosted by the Institute for the Management and Economics of Education (IBB) of the University of Teacher Education Zug in cooperation with various partners. The Symposium will be supported by third-party funding and further regional, national and international partners.

The main partners are the Association of School Leadership Switzerland, the Association of School Leadership Germany and the Association of Teachers Switzerland.

You will find further information (which will be continuously updated) at:
www.educationsymposium.net/en/service-and-cooperations/cooperations/

9) Advisory Board & Programme Committee

The preparation of the programme is supported by national and international experts in the fields of research, education administration, support systems, education practice, and foundations.

You will soon find further information (which will be continuously updated) at:
www.educationsymposium.net/en/program/advisory-board-and-programme-committee/

10) Registration

The registration for the conference is possible from end of November to June 30, 2015 and is organized in Cooperation with the publisher Carl Link – a brand of Wolters Kluwer Germany.

Please note that we offer a discount for participants who arrive from outside Switzerland.

You will soon find further information at:
www.educationsymposium.net/en/registration-funding/registration-for-the-symposium/

11) Funding

Currently we clarify with foundations and sponsors, the EU and the Swiss Foundation for Federal Cooperation how and to what extent financial support for participation at the Symposium may be granted for young researchers and for participants from outside Switzerland.

You will soon find further information at:
www.educationsymposium.net/en/registration-funding/funding/

12) Accommodation

Hotel accommodation for conference participants of the Symposium is available in Zug and its surroundings. Please note that special rates will only be available until the dates noted on the reservation form.

You will soon find further information at:

www.educationsymposium.net/en/meeting-place/accommodation/

Further information of the host, the Institute for the Management and Economics of Education IBB, are available at:

www.Bildungsmanagement.net/EN

We are looking forward to seeing you in the wonderful and exciting country of Switzerland in September 2015.

With kind regards,

Stephan Huber

Prof. Dr. Stephan Gerhard Huber, M.Phil. (Cantab)

Head of the Institute for the Management and Economics of Education (IBB)
University of Teacher Education Zug
Mail: Zugerbergstrasse 3 / CH-6300 Zug
Office: +41-41-727-1269
Secretariat: +49-361-737-1270
Fax: +41-41-727-1271
Email: stephan.huber@phzg.ch
Internet: www.ibb.phzg.ch, www.bildungsmanagement.net

Coopted Member of the Erfurt School of Education (ESE) University of Erfurt
Senior Research Fellow Hong Kong Institute of Education
Honorary Research Fellow Faculty of Humanities School of Education University of Manchester
Adjunct Professor Institute for Education Research Griffith University Brisbane

Links to New Publications:

School Leadership – International Perspectives, in English <www.bildungsmanagement.net/pdf/SL-IP-FlyerIncTOC-10-03-21.pdf>

School Leadership that makes a Difference: International Perspectives, in English
<www.tandfonline.com/doi/abs/10.1080/U5bZVEuuqYE#.VBwmo3d5IIA>

Yearbook School Leadership, in German (Jahrbuch Schulleitung) <www.bildungsmanagement.net/Jahrbuch-Schulleitung.htm>

Networked Education Systems, In German (Kooperative Bildungslandschaften) <www.bildungsmanagement.net/koopBL>

Quality and Development of Schools: Basic Knowledge School Management, in German (Qualität und Entwicklung von Schule) <www.bildungsmanagement.net/QualitätundEntwicklungvonSchule/index.htm>

School Administration Special Issue 1/2014: Education Network, in German (SchulVerwaltung spezial 1/2014 Bildungslandschaften) <www.bildungsmanagement.net/pdf/HuberWolfgramm-SVS-1_2014-KoopBL-Titel-IV.pdf>

Links to News:

Infoemail <www.bildungsmanagement.net/EN/Infoemail/>

Education Symposium Switzerland and International School Leadership Symposium 2015 <www.EducationSymposium.net>

Sehr geehrte Damen und Herren, liebe Kolleginnen und Kollegen

Das nächste Bildungssymposium Schweiz und Internationale Schulleitungssymposium findet vom 2. bis 4. September 2015 in Zug statt. Bitte merken Sie sich den Termin vor. Über ein Interesse an der Tagung würden wir uns sehr freuen.

Anbei erhalten Sie einige erste Informationen:

1) Tagungsthema

Das Tagungsthema lautet:

«Bildungsqualität und Bildungsgerechtigkeit»

(Excellence, Equality and Equity: Improving the Quality of Education for All).

Weitere Informationen finden Sie unter (sie werden laufend aktualisiert):

www.schulleitungssymposium.net/de/programm/uebersicht/

2) Haupt- und Parallelprogramm

Das Tagungsthema wird im Plenumsprogramm behandelt wie auch im Parallelprogramm.

Darüber hinaus sind im Parallelprogramm folgende Themenschwerpunkte vorgesehen:

- Unterrichtsentwicklung
- Personalmanagement
- Organisation und Wissensmanagement
- Qualitätsmanagement
- Kooperation
- Diversity Management
- Gesundheit
- Education Turnaround
- Professionalisierung von Bildungsakteuren
- Architektur und Pädagogik
- Kultur und Pädagogik

Weitere Informationen finden Sie unter (sie werden laufend aktualisiert):

www.schulleitungssymposium.net/de/programm/hauptkonferenz/

3) Zielgruppen

Zum Symposium kommen Teilnehmerinnen und Teilnehmer mit unterschiedlicher Expertise aus Wissenschaft, Bildungsverwaltung/Schulaufsicht, Unterstützungssystem, Bildungspraxis sowie dem Stiftungswesen und aus verschiedenen Ländern, insbesondere aus der Schweiz, Österreich, Liechtenstein und Deutschland.

Beim letzten Symposium konnten wir 800 Teilnehmende aus 52 Ländern begrüßen. Bisher haben bei den Symposien über 2000 Teilnehmende aus 69 Ländern Zug besucht.

Weitere Informationen finden Sie unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/tagung/allgemeine-informationen/

4) Trailer

Einen kurzen Film über das Bildungssymposium Schweiz und Internationale Schulleitungssymposium finden Sie unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/tagung/allgemeine-informationen/

5) Impressionen aus den früheren Symposien

Fotografische und filmische Impressionen aus den bisherigen Symposien finden Sie unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/tagung/fotos-und-videos/

6) Einreichung von Beiträgen

Der Call for Proposal erfolgt Ende November. Die Anmeldung von Tagungsbeiträgen ist dann bis 8. März 2015 möglich.

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/anmeldung-funding/anmeldung-von-tagungsbeitraegen/

7) Rahmenprogramm: Tour de Zoug und viele weitere Highlights

Den Teilnehmenden wird ein geselliges und kulturelles Rahmenprogramm geboten mit nationalen und internationalen Künstlerinnen und Künstlern. Der Gesellschaftsabend präsentiert sich erstmals als „Tour de Zoug“ mit drei Veranstaltungsorten in der Zuger Innenstadt für das Konferenzdinner.

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter (sie werden in den nächsten Wochen laufend aktualisiert):

www.schulleitungssymposium.net/de/programm/rahmenprogramm/

8) Kooperationen

Das Symposium wird veranstaltet vom Institut für Bildungsmanagement und Bildungsökonomie (IBB) der PH Zug in Zusammenarbeit mit Partnern und unterstützt durch klassische Drittmittelgeber im Rahmen von Fundraising und von weiteren lokalen, nationalen und internationalen Partnern.

Hauptpartner sind
der Verband Schulleiterinnen und Schulleiter Schweiz (VSLCH),
der Dachverband Lehrerinnen und Lehrer Schweiz (LCH) und
der Allgemeine Schulleitungsverband Deutschlands (ASD).

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter (sie werden in den nächsten Wochen laufend aktualisiert):

www.schulleitungssymposium.net/de/service-und-kooperationen/kooperationspartner/

9) Beirat und Programmkomitee

Die Vorbereitung des Programms wird begleitet von nationalen und internationalen Expertinnen und Experten aus Wissenschaft, Bildungsverwaltung/Schulaufsicht, Unterstützungssystem, Bildungspraxis sowie dem Stiftungswesen.

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter (sie werden in den nächsten Wochen laufend aktualisiert):

www.schulleitungssymposium.net/de/programm/beirat-und-programmkomitee/

10) Anmeldung zur Tagung

Die Anmeldung zur Tagung ist ab Mitte November bis zum 30. Juni 2015 möglich und erfolgt in Kooperation mit dem Verlag Carl Link – einer Marke von Wolters Kluwer Deutschland.

Bitte beachten Sie mögliche Rabatte auf die Tagungsgebühr, wenn Sie Mitglied oder Teilnehmer eines Kooperationspartners sind.

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/anmeldung-funding/anmeldung-zur-tagung/

11) Finanzielle Unterstützung für die Teilnahme am Symposium

Derzeit laufen Abklärungen mit Stiftungen, der EU und der Schweizer Stiftung für eidgenössische Zusammenarbeit, wie und in welchem Umfang wissenschaftlicher Nachwuchs und ausländische Teilnehmende aus der Bildungsverwaltung und Bildungspraxis Förderung für die Teilnahme erhalten können.

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/anmeldung-funding/funding/

12) Übernachtung

Übernachtungsmöglichkeiten werden in Form von Abrufkontingenten in unterschiedlichen Hotels in Zug und Umgebung zur Verfügung gestellt. Bitte beachten Sie, dass der Zeitraum der Verfügbarkeit der verbilligten Abrufkontingente begrenzt ist und Sie rechtzeitig eine Übernachtungsmöglichkeit buchen sollten.

Weitere Informationen finden Sie in Kürze unter:

www.schulleitungssymposium.net/de/tagungsort/unterkunft/

Weitere Informationen zum Veranstalter, dem IBB der PH Zug, finden Sie unter:

www.Bildungsmanagement.net

Sollten Sie Fragen oder Anregungen haben, stehen wir Ihnen jederzeit gern zur Verfügung.

Wir würden uns freuen, Sie zur Tagung begrüßen zu dürfen.

Mit freundlichen Grüßen

Ihr

Stephan Huber

Prof. Dr. Stephan Gerhard Huber

Leiter des Instituts für Bildungsmanagement und Bildungsökonomie (IBB)

Pädagogische Hochschule Zug (PHZG)

Post/Besuch: Zugerbergstrasse 3 / CH-6301 Zug

Büro: +41-41-727-1269

Sekretariat: +41-41-727-1270

Fax: +41-41-727-1271

Email: Stephan.Huber@phzg.ch

Internet: www.ibb.phzg.ch, www.Bildungsmanagement.net

Mitglied der Erfurt School of Education (ESE) Universität Erfurt

Senior Research Fellow Hong Kong Institute of Education

Honorary Research Fellow Faculty of Humanities School of Education University of Manchester

Adjunct Professor Institute for Education Research Griffith University Brisbane

Links zu Neuerscheinungen 2014:

[Jahrbuch Schulleitung 2014](http://www.bildungsmanagement.net/Jahrbuch-Schulleitung.htm) <www.bildungsmanagement.net/Jahrbuch-Schulleitung.htm>

[Kooperative Bildungslandschaften](http://www.bildungsmanagement.net/koopBL/) <www.bildungsmanagement.net/koopBL/>

[Qualität und Entwicklung von Schule](http://www.bildungsmanagement.net/QualitätundEntwicklungvonSchule/index.htm) <www.bildungsmanagement.net/QualitätundEntwicklungvonSchule/index.htm>

[SchulVerwaltung spezial 1/2014 Bildungslandschaften](http://www.bildungsmanagement.net/pdf/HuberWolfgramm-SVS-1_2014-KoopBL-Titel-IV.pdf) <www.bildungsmanagement.net/pdf/HuberWolfgramm-SVS-1_2014-KoopBL-Titel-IV.pdf>

Links zu aktuellen Meldungen:

[Infoemail](http://www.bildungsmanagement.net/Infoemail/index.htm) <www.bildungsmanagement.net/Infoemail/index.htm>

[Bildungssymposium Schweiz und Internationales Schulleitungssymposium 2015](http://www.Schulleitungssymposium.net) <www.Schulleitungssymposium.net>